
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 590 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyg-

gelse den 30. september 2008. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Per Clausen (EL). 
 

Spørgsmål 590: 
"Finder ministeren det betryggende, at Samariten bebuder, at man kan klare sig 

med 300 reddere hvor Falck brugte ca. 500 reddere?" 

 

Svar: 
Jeg har bedt Danske Regioner om bidrag til brug for besvarelse af spørgsmålet. 

Danske Regioner har oplyst, at der ikke i de nuværende kontrakter med Falck er 

krav om, hvor mange reddere leverandøren skal have ansat. Det er der heller ikke i 

de nye kontrakter. Det er leverandørens ansvar, at bemande ambulancerne således 

at responstiderne kan overholdes. Samariten har i sit tilbud oplyst, at man forventer 

at anvende ca. 325 ambulancereddere til opgaven.  Falck anvender i dag efter regi-

onens vurdering omkring 340 reddere til den udbudte opgave. Herudover har Falck 

et antal ambulancereddere, der kører akut- og lægebiler samt varetager kørsel for 

private abonnenter, der ikke er omfattet af udbuddet. Regionen har vurderet, at 

Samaritens planlagte personaletal er realistisk.  

 

Jeg kan henholde mig til Danske Regioners oplysninger, som ikke giver mig 

grundlag for utryghed vedrørende Regions Sjællands løsning af ambulanceopga-

ven.  
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